

陈英 **CHEN Ying**

中国电子学会副理事长兼秘书长

Vice President and Secretary-General, Chinese Institute

陈英,中国电子学会副理事长兼秘书长,曾任云南省通信管理局党组 书记、局长,广西壮族自治区通信管理局党组书记、局长,工业和信息化部 信软司副司长。

长期在国家工业和信息化主管部门从事软件和信息服务业、通信业 的行业管理、政策制定、产业规划的相关工作。组织制定我国软件和信息 技术服务业"十二五""十三五"发展规划,致力于推动我国软件和信息技 术服务业在产业规模、技术创新和应用水平方面的快速发展。

Chen Ying is the Vice President and Secretary-General of Chinese Institute of Electronics (CIE). He served as the Secretary of the Party Leadership Group and Director-General of Yunnan Communications Administration, Secretary of the Party Leadership Group and Director-General of Guangxi Communications Administration, and Deputy Director-General of the Department of Information and Software Service, Ministry of Industry and Information Technology of the People's Republic of China.

For many years, he has been working on the management, policy making and industrial planning of the software and information service industry and communications industry within the government authority responsible for the administration of China's industrial branches and information industry. In particular, he has organized the development of the 12th and the 13th Five-Year Development Plans on National Software and Information Technology Industry. He has been committed to promoting the rapid development of the software and information technology industry in China in terms of industrial scale, technological innovation and application.



熊继军 **XIONG Jijun**

工业和信息部副部长

Vice Minister, Ministry of Industry and Information Technology of the People's Republic of China



徐晓兰 **XU Xiaolan**

全国政协常委 致公党中央副主席 全国妇联副主席 中国电子学会理事长

Member, Standing Committee of the National Committee of CPPCC; Vice Chairwoman, Central Committee of the China Zhi Gong Party; Vice President, All-China Women's Federation; President, Chinese Institute of Electronics



邹刺勇 **Ciyong Zou**

联合国工业发展组织副总干事

Deputy to the Director-General, United Nations Industrial Development Organization

邹刺勇,担任联合国工业发展组织的副总干事及技术合作与可持续工 业发展总司执行干事。邹刺勇先生同时还担任总干事的77国集团和中国 事务特别代表。自2013年加入联合国工业发展组织以来,邻副总干事是国 别伙伴关系方案的主要设计者,并指导了本组织在驻地代表处和组织战 略方面的相关事务。在加入联合国工业发展组织前,他曾担任多个重要职 务,包括中国财政部国际司副司长、世界银行中国副执行董事,以及全球 环境基金中国业务协调员。邹先生拥有中国财政部财政科学研究所研究 牛院经济学博士学位。

Zou Ciyong is the Deputy to the Director General and the Managing Director of the Directorate of Technical Cooperation and Sustainable Industrial Development. Mr Zou is also the Director General's Special Representative for the G77 and China. At UNIDO since 2013, Zou is the architect of UNIDO's Programme for Country Partnership, and has guided the Organization's field and strategic engagements. Before joining UNIDO. he per formed multiple roles, including as Deput y Director General of International Department at the Chinese Ministry of Finance, Alternate to the Chinese Executive Director at the World Bank, and Global Environmental Facility Operational Focal Point for China. Zou holds a Ph.D. in Economics from China's Ministry of Finance Graduate School, Research Institute for Fiscal Science.



<mark>谭森</mark> Sean Stein

美中贸易全国委员会会长
President, the US-China Business Council

谭森是美中贸易全国委员会现任会长。

在加入美中贸易全国委员会之前,谭森曾担任中国美国商会董事会主席和上海美国商会的名誉主席。他还曾作为科文顿·柏灵律师事务所中国公共政策业务组的联席主席,为国际企业提供政治风险、公共事务、传播以及中美政府关系方面的咨询。

此前, 谭森担任美国外交官近三十年, 曾任美国驻沈阳和上海总领事。他还曾在美国国务院中国事务协调办公室, 前美国驻成都总领事馆及亚太地区的多个国家担任职务。 谭森精通中文和印尼语, 毕业于美国乔治敦大学。

Sean Stein is the president of the US-China Business Council.

He most recently served as the board chairof the American Chamber of Commerce in China and is the chair emeritus of the American Chamber of Commerce inShanghai. He also co-chaired the China Public Policy Practice at Covington and Burling where he advised international businesses on political risk, public affairs, communications, and US and China government relations.

Sean previously served for nearly three decades as a US diplomat, including as Consul General in Shenyang and Shanghai. He also served on the China desk at the State Department, at the former consulate general in Chengdu, and in other positions around the Indo-Pacific. Sean speaks Mandarin and Indonesian and is a graduate of Georgetown University.



江小涓 JIANG Xiaojuan

中国社会科学院大学教授, 国务院原副秘书长

Professor, University of Chinese Academy of Social Sciences; Former Deputy Secretary-General, State Council of the People's Republic of China

江小涓,经济学博士。在中国社会科学院从事研究工作15年,在多个 研究和行政岗位上工作过,调离前为财贸经济研究所所长、研究员、教授。 研究成果多次获奖,包括四次孙冶方经济科学奖。在政府机构工作14年, 先后担任国务院研究室副主任,国务院副秘书长。现任中国社科院大学教 授、博导,中国工业经济学会会长。近些年主要研究数字经济、宏观经济、 国际经济、公共管理与政策等问题。

Jiang Xiaojuan is a Ph.D. in Economics. She has been engaged in research at the Chinese Academy of Social Sciences (CASS) for 15 years, where she worked in various research andadministration posts. Before her transfer, she was director, research professor and professorof the Institute of Finance and Trade Economics, CASS.She has won numerous awards for herresearch results, including four Sun Yefang Economic Science Awards. She has also workedfor the government for 14 years, where she has successively served as deputy director of the Research Office of the State Council and deputy secretary-general of the State Council. She is currently a professor and doctoral supervisor of the University of Chinese Academy of Social Sciences. In recent years, she has focused on studying issues related to digital economy, macroeconomics, international economy, public administration and policy, etc.



王中林 **WANG Zhonglin**

中国科学院北京纳米能与系统研究所所长、 首席科学家,埃尼奖、爱因斯坦世界科学奖、 全球能源奖获得者,中国科学院、英国皇家工程院、 欧洲科学院等八院院士

Director and Chief Scientist of the Beijing Institute of Nanoenergy and Nanosystems, Chinese Academy of Sciences; Recipient of the ENI Award, Einstein World Science Award, and Global Energy Prize; Member of Eight Academies including the Chinese Academy of Sciences, the Royal Academy of Engineering (UK), and the Academia Europaéa

王中林,中国科学院北京纳米能源与系统研究所所长,中国科学院大 学纳米科学与技术学院院长、讲席教授, 佐治亚理工学院终身校董事讲席 教授。中科院外籍院士、欧洲科学院院士、加拿大工程院外籍院士。

王中林院士是国际公认的纳米能源研究领域奠基人,首次将纳米能源 定义为"新时代的能源",将分布式能源定义为"高熵能源",开创了压电电 子学和压电光电子学研究的领域,对物联网、传感网络、医学健康、穿戴式/ 柔性电子学、安全防护、LED、光伏电池等技术的发展具有里程碑意义。凭 借在微纳能源和自驱动系统领域的开创性成就,荣获2015年汤森路透引 文桂冠奖、2014年美国物理学会James C. McGroddy新材料奖、2011年美 国材料学会奖章(MRS Medal),2013年中华人民共和国科技合作奖,2018 年世界能源领域的最高奖项——"埃尼奖",并斩获2019年"阿尔伯特-爱因 斯坦世界科学奖",成为首位获此殊荣的华人科学家。

Wang Zhonglin holds the positions of Director of the Beijing Institute of Nanoenergy and Nanosystems, Chinese Academy of Sciences (CAS); Dean and Chair Professor of the School of Nanoscience and Technology, University of Chinese Academy of Sciences; and Regents' Professor Emeritus at the Georgia Institute of Technology. He is also a Foreign Member of the Chinese Academy of Sciences, a Member of the Academia Europaea, and a Foreign Fellow of the Canadian Academy of Engineering.

Wang Zhonglin is internationally recognized as the founder of the research field of nanoenergy. He was the first to define nanoenergy as "energy for the new era" and distributed energy as "high-entropy energy". He pioneered the research fields of piezotronics and piezo-phototronics, which are of milestone significance to the development of technologies such as the Internet of Things (IoT), sensor networks, medical health, wearable/flexible electronics, security protection, light-emitting diodes (LEDs), and photovoltaic cells. For his groundbreaking achievements in the fields of micro-nano energy and self-powered systems, he has won a series of prestigious awards. These include the Thomson Reuters Citation Laureate Award in 2015, the American Physical Society James C. McGroddy Prize for New Materials in 2014, the Materials Research Society (MRS) Medal in 2011, the People's Republic of China International Science and Technology Cooperation Award in 2013, the Eni Award (the highest award in the global energy field) in 2018, and the Albert Einstein World Award of Science in 2019. With the last award, he became the first Chinese scientist to receive this honor.



易培继 Peter Yi

德国思爱普SAP全球副总裁 Global Vice President, SAP

易培继先生现任SAP全球副总裁,带领客户服务与交付中国团队通过 专家咨询,高级服务等服务模式把深厚的行业知识,架构与技术能力及成 熟的最佳实践交付给客户,确保客户的SAP投资持续创造价值。团队也通 过提供培训与赋能服务确保整个生态体系的合作伙伴获得最新的SAP技 术与产品支持,持续提升技能。

过去近二十年,易培继先生在提供卓越的SAP服务与支持从而赋能客 户的全新业务模式和客户成功方面积累了丰富的经验,并在SAP大中华区 和亚太区担任多个高级管理职位。从2015年开始易培继先生就担任不同 行业群和区域的服务业务领导并在2025年被任命为SAP客户服务与交付 部门大中华区负责人,管理该区域所有客户的服务与交付工作。

易培继先生拥有上海交通大学机械电子工程学士学位,也是德国曼 海姆商学院-同济大学EMBA校友会成员。

Peter Yi leads Customer Service & Delivery (CS&D) of SAP Greater China to deliver unsurpassed life-long value to secure customer's investments in SAP solutions, through extensive professional consulting services and premium engagement, leveraging the deep industry know-how, proficient architect knowledge and proven best practices. In addition, the team also provides training and adoption services to ensure the entire ecosystem is upskilled with the latest technology and product knowledge of SAP.

Peter has extensive experience driving SAP services and support excellence to enable new business capabilities and customer success and held numerous leadership roles in SAP Greater China and Asia Pacific region during the past two decades. Peter was appointed to lead SAP services in different industry groups and territory since 2015 and was appointed as the Head of CS&D of SAP Greater China.

Peter holds a Bachelor of Science in Mechanical Engineering from Shanghai Jiao Tong University. He is also an alumnus of Tongji-Mannheim Business School EMBA.



孟樸 **Frank Meng**

高通公司中国区董事长 Chairman, Qualcomm China

孟樸现任高诵公司中国区董事长,全面负责高诵在中国的业务和运 营,包括执行公司战略和推动业务增长,进一步加强高通公司与中国无线 诵信及半导体产业的合作。

孟樸在电信行业拥有30年的丰富经验,之前他曾在高通公司就职8 年,于2003年到2010年期间担任高通中国区总裁。此前,孟樸一直担任世 纪互联总裁,负责战略规划、品牌和市场营销、政府事务以及战略项目。加 入世纪互联之前,他曾任摩托罗拉移动高级副总裁兼大中华区总裁。

孟樸拥有北京邮电大学微波和光通讯专业的电子工程学学士学位, 以及纽约理工大学通讯系统专业的电子工程学硕士学位。

Frank Meng serves as chairman of Qualcomm China and is responsible for overseeing the overall Qualcomm's business and operations in China, including executing on the strategic initiatives of the Company and driving business growth, as well as further strengthening Qualcomm's collaborations with the Chinese wireless communications ecosystem and the semiconductor industry.

Frank has 30 years of telecommunications experience, eight of those with Qualcomm, which included serving as president of Qualcomm China from 2003 to 2010. Most recently, Frank was President of 21Vianet Group in Beijing, where he was responsible for strategic planning, branding and marketing, government affairs and strategic initiatives. Prior to 21Vianet Group, he was with Motorola Mobility in Beijing where he served as senior vice president and president of Greater China.

Frank holds a bachelor's degree of science in Microwave and Fiber Optic Communications from Beijing University of Posts and Telecommunications, and a master's degree of science in Electrical Engineering from the Polytechnic University of New York.



姚卯青 **YAO Maoqing**

智元机器人合伙人、高级副总裁、具身业务部总裁

Partner, Senior Vice President, and President of the Embodied Intelligence Business Unit at AgiBot

姚卯青,智元机器人合伙人、高级副总裁、具身业务部总裁。清华大学 本科、美国南加州大学博士、师从中美两院院士。在人工智能和机器人领 域拥有深厚技术背景和行业经验,长期从事具身智能相关技术的研发与 落地。国内外专利五十余项,上海市青年创新人才计划,清华企业家协会 成员。曾在蔚来汽车、Waymo、谷歌、甲骨文等公司担任技术负责人,从事 前沿技术的研发应用。

Yao Maoqing, Partner, Senior Vice President, and President of the Embodied Intelligence Business Unit at AgiBot. He holds a bachelor's degree from Tsinghua University and a Ph.D. from the University of Southern California, studying under academicians of both the Chinese Academy of Engineering and the U.S. National Academy of Engineering. With profound technical background and industry experience in artificial intelligence and robotics, he has long been engaged in the research, development, and implementation of embodied intelligence-related technologies. He holds over 50 domestic and international patents, is a recipient of the Shanghai Young Innovative Talents Program, and a member of the Tsinghua Entrepreneurs Association. He has previously served as a technical leader at NIO, Waymo, Google, Oracle, and other companies, engaging in the research, development, and application of cutting-edge technologies.



龚克 **GONG Ke**

世界工程组织联合会前任主席

Past president, World Federation of Engineering Organizations

龚克,世界工程组织联合会前任主席,中国新一代人工智能发展战略 研究院执行院长,先进计算与关键软件(信创)海河实验室主任。 2006.7-2011.1任天津大学校长,2011.1-2018.1任南开大学校长。

获聘俄罗斯宇航科学院外籍院士(2001)、东盟工程与技术科学院外 籍院士(2020)、联合国秘书长科学咨询委员会成员(2013-2017)、国家高 技术研发计划航天航空领域专家委员会专家(2001-2010)、中国科协常委 (2006-2016)等。

Gong Ke is the Executive Director of the Chinese Institute for New Generation Artificial Intelligence Development Strategies, Director of Haihe Laborafory of Information Technology Application Innovation. From July 2006 to January 2011, he was the President of Tianjin University, and from January 2011 to January 2018, he was the President of Nankai University.

He is a foreign member of the Russian Academy of Cosmonautics (2001) and the ASEAN Academy of Engineering and Technology (2020). He has served as a member of the Scientific Advisory Board to the UN Secretary-General (2013-2017), a member of the Experts Committee of the National High-tech R&D Program (2001-2010) for space technology, and a member of the Standing Committee of the China Association for Science and Technology (2006-2016).



孟庆虎 Max Q.-H. Meng

元化智能首席科学家, 加拿大工程院院士

Chief Scientist, Yuanhua Intelligence, Fellow of the Canadian Academy of Engineering

孟庆虎,南方科技大学电子与电气工程系系主任、讲席教授,加拿大 工程院院士, IEEE Fellow, 广东省高精尖人才, 深圳市杰出人才。曾任加拿 大阿尔伯塔大学终身正教授及香港中文大学电子工程学系教授、系主任。 研究领域涉及机器人感知与智能、医疗手术机器人、以及服务机器人等。 多个研究课题独树一帜,国际领先。主持科研项目60余项,经费近亿元。发 表论文800多篇,申请专利40多项。入选全球前2%顶尖科学家2023年榜 单和终身影响力榜单。获颁各种奖励30余项。在国际会议做大会报告200 多场。是机器人国际旗舰会议IROS 2005和ICRA 2021的大会主席。是专科 手术机器人领域独角兽公司"元化智能科技(深圳)有限公司"的首席科 学家。

Max Q.-H. Meng is Head and Chair Professor of the Department of Electronic and Electrical Engineering at Southern University of Science and Technology, Fellow of the Canadian Academy of Engineering, IEEE Fellow, Top Talent in Guangdong Province, and Outstanding Talent in Shenzhen. He is a former tenured Professor at the University of Alberta in Canada and Professor and Head of the Department of Electronic Engineering at the Chinese University of Hong Kong. Mr. Meng's research areas include robot perception and intelligence, medical surgical robots, service robots, etc. Many of his research topics are unique and internationally leading. Mr. Meng has led more than 60 scientific research projects at a cost of nearly RMB 100 million. He has published more than 800 papers and applied for more than 40 patents. He was selected as the World's Top 2% Scientists in both career-long impact list and single-year impact list in 2023. Mr. Meng has been awarded more than 30 awards and delivered more than 200 presentations at international conferences. He served as the General Chair of IROS 2005 and 2021 ICRA. Mr. Meng is the chief scientist of "Yuanhua Intelligent Technology (Shenzhen) Co., Ltd.", a unicorn company specializing in surgical robots.ine.



朱骁洵 ZHU Xiaoxun

西门子(中国)有限公司执行副总裁、 西门子中国研究院院长

Executive Vice President, Siemens Ltd., China, Head of Siemens Foundational Technologies China

朱骁洵博士自2014年起担任西门子中国研究院院长。作为西门子中 国研究院院长,他带领西门子在德国以外最大的研究中心,和中国创新生 态系统中的本地伙伴开展协同研究,解决中国市场面临的独特技术挑战。

朱骁洵博士有着20多年的跨领域创新经验,在中国和全球管理跨文 化研发团队。他是一位多产的发明家,拥有270多项美国专利,专利引证 10000多次,涉及领域包括激光信号处理、测量和跟踪算法、无线设备,以 及基于图像技术的数据采集装置等等。

朱骁洵博士毕业于美国费城的德雷赛尔大学,分别于1997年和1994 年获得电子工程博士及硕士/学士学位。1988至1991年,他在中国科技大 学少年班学习。

Dr. Zhu Xiaoxun has served as Head of Siemens Foundational Technologies China since 2014. As the head of Siemens' largest research center outside Germany, Dr. Zhu leads collaborative research initiatives between Siemens and local partners within China's innovation ecosystem to address the unique technological challenges of the Chinese market.

With over 20 years of cross-disciplinary innovation experience, Dr. Zhu has managed multicultural R&D teams both in China and globally. A prolific inventor, he holds more than 270 U.S. patents, which have been cited over 10,000 times. His inventions span a wide range of fields, including laser signal processing, measurement and tracking algorithms, wireless devices, and image-based data acquisition technologies, among others.

Dr. Zhu received his Ph.D. (1997) and M.S./B.S. (1994) degrees in Electrical Engineering from Drexel University, Philadelphia, USA. From 1988 to 1991, he studied in the Special Class for the Gifted Young at the University of Science and Technology of China (USTC).

分论坛 PARALLEL SESSION



李楠 LI Nan

麦麦科技集团创始人、董事长兼首席执行官 Founder, Chairman, and CEO, Maimai Technology Group

李楠,北京大学经济管理本科、生物医学双学位,光华/工商管理硕士。曾就职于新浪集团、T.W等知名企业。2019年创立麦麦科技集团,成功组建超270人的国内最大企业级智慧农业研发硕博团队,连续6年实现营销300%增长,规模扩10倍,带领集团成为国内唯一一家农业AI领域专精特新"小巨人"企业。

Li Nan holds a Bachelor's degree in Economics and Management and a dual degree in Biomedical Sciences from Peking University, as well as an MBA from the Guanghua School of Management. He previously worked for leading companies including Sina Group and T.W. In 2019, he founded Maimai Technology Group and successfully built China's largest enterprise-level smart agriculture R&D team, comprising over 270 researchers with master's or doctoral degrees. Under his leadership, the company has achieved a remarkable 300% growth of revenue for six consecutive years and expanded its scale tenfold. Today, Maimai Technology Group stands as the only specialized and innovative "little giant" enterprise in China's agricultural AI sector.



陶虎 Tiger H. Tao

脑虎科技公司创始人兼首席科学家 Founder and Chief Scientist, NeuroXess

陶虎, 脑虎科技公司创始人兼首席科学家。国家"万人计划"科技创新 领军人才入选者、国家基金委优秀青年基金获得者、国家海外高层次人才 引进计划青年项目入选者、中国神经科学学会脑机接口与交互分会创始 主委、中国科协脑机接口产业技术路线图负责人。荣获2021年度世界人工 智能大会最高奖"卓越人工智能引领者(SAIL奖)"、2021年度中国科学院 青年科学家奖、2020年度上海市青年科技杰出贡献奖,连续4年入选"全球 前2%顶尖科学家""高被引学者", Science、Nature、PNAS等SCI论文100 余篇,总引用超过2.3万次。

Tiger H. Tao is the Founder and Chief Scientist of NeuroXess. He has been honored with several national distinctions, including the National "Ten Thousand Talents Program" for Leading Scientists in Technological Innovation, the Excellent Young Scientists Fund by the NSFC, and the National Overseas High-Level Talents Introduction Program (Youth Project). He also receives the Special Government Allowance of the State Council.

He serves as the Founding Chair of the Brain-Computer Interface and Interaction Branch of the Chinese Society for Neuroscience and leads the Brain-Computer Interface Industry Technology Roadmap under the China Association for Science and Technology.

His awards include the 2021 SAIL Award (top honor at the World Artificial Intelligence Conference), the 2021 Youth Scientist Award from the Chinese Academy of Sciences, and the 2020 Shanghai Outstanding Contribution Award for Youth Science and Technology. He has been consistently recognized as a "World's Top 2% Scientist" and a "Highly Cited Researcher" from 2021 to 2024. He has published over 100 SCI papers in journals such as Science, Nature, and PNAS, with more than 23,000 citations.